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Onderstaand treft u de beantwoording aan van de vragen die uw fractie gesteld heeft in het kader 
van artikel 47 van het Reglement van Orde. Volledigheidshalve nemen wij voorafgaand aan de 
beantwoording uw eigen inleiding op de vragen mee in deze reactie:  
 
Dinsdag 27 oktober jl. overhandigde Black Lives Matter Maastricht een petitie aan wethouder 
Bastiaans. In deze petitie wordt opgeroepen om geen steun meer te verlenen aan 
Sinterklaasevenementen waarin gebruik wordt gemaakt van ‘de ouderwetse Zwarte Piet’ en alleen 
nog maar zogenaamde ‘roetveegpieten’ toe te staan. Dit geheel in lijn met de landelijke intocht en 
het gebruik dat inmiddels al door veel gemeenten is overgenomen. Gemeenten die trouwens laten 
zien dat het feest hier totaal niet onder hoeft te lijden. De petitie werd door 3642 Maastrichtenaren 
ondertekend. De overhandiging van de petitie vindt plaats in een bijzonder jaar. Het is, door corona, 
namelijk onzeker hoe het Sinterklaasfeest er dit jaar uit komt te zien. Maar tegelijkertijd kijken we ook 
vooruit naar de komende jaren. En zien we dat de discussie over Zwarte Piet elk jaar opnieuw 
oplaait. Zo ook in onze stad. 
 
We beseffen dat de discussie veel emoties losmaakt. En we hebben begrip voor deze emoties. 
Verandering leidt nu eenmaal tot weerstand. Maar ondertussen beseffen we ook dat, in navolging 
van veel andere gemeenten, Maastricht ook niet langer meer achter kan blijven. Er ligt een duidelijk 
advies van de Kinderombudsman (reeds in 2016 uitgebracht). Deze stelt namelijk dat ‘de figuur van 
Zwarte Piet kan bijdragen aan pesten, uitsluiting of discriminatie en daarmee in strijd is met het 
Kinderrechtenverdrag’. Ook stelt de Kinderombudsman dat ‘Zwarte Piet zodanig moet worden 
aangepast, dat kinderen geen negatieve effecten meer ervaren door het Sinterklaasfeest’. 
 
En sinds vorige week ligt er dus een, door velen ondertekende, petitie met een heldere oproep aan 
onze stad.  
 
GroenLinks is op de hoogte van het feit dat noch het college noch de raad een rechtstreekse taak 
heeft in de organisatie van de Sinterklaas intocht. Die taak is aan Stichting intocht Sinterklaas 
Maastricht. Toch zijn we benieuwd of en op welke manier de gemeente een taak voor zichzelf 
weggelegd ziet om met deze oproep aan de slag te gaan.  
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Daarom hebben we de volgende vragen:  
 
Vraag 1: 
1) Hoe kijkt het college aan tegen de petitie die afgelopen week is overhandigd? 
 
Antwoord 1: 
De petitie maakt duidelijk dat er behoefte is om het maatschappelijk debat te blijven voeren over 
zaken als racisme, discriminatie, polarisatie en zwarte piet. Wij zien onze rol hierin om inwoners 
ruimte te geven, middels ontvangst van de petitie, hun ideeën en zorgen te uiten. We blijven open 
staan om met inwoners en organisaties in gesprek te blijven over dit thema en hebben oor voor de 
diverse standpunten. 
 
Vraag 2: 
2) Is het college bekend met de internationale opvattingen over Black Pete, waaronder bijvoorbeeld 
uitspraken van de Verenigde Naties?  
Zo ja, wat vindt het college van deze opvattingen? 
 
Antwoord 2: 
Internationale opvattingen over "Black Pete" geven aan dat deze maatschappelijke discussie over 
zwarte piet mondiaal speelt. Wij nemen kennis van de berichtgevingen over dit thema. En vinden het 
belangrijk om in gesprek te blijven met inwoners en organisaties om te komen tot een 
Sinterklaasviering die voor iedereen, en met name voor kinderen, feestelijk is.  Het traditionele 
uiterlijk van zwarte piet kan door mensen als racistisch en kwetsend ervaren worden, ook al is het 
door de mensen die Sinterklaas vieren niet zo bedoeld. 
We blijven in gesprek daarover met iedere initiatiefnemer die er, voor iedereen, een feestelijk 
evenement van wil maken. Het thema zal een rol spelen in het maatschappelijk debat en daar willen 
we zorgvuldig mee omgaan om een stad te zijn die saamhorigheid hoog in het vaandel heeft. 

 
Vraag 3: 
3) Ziet het college een taak voor de gemeente weggelegd om bijvoorbeeld de discussie tussen 
scholen, Stichting intocht Sinterklaas Maastricht, bedrijven, verenigingen en andere actoren te 
faciliteren. Zo nee, waarom niet? Zo ja, op welke manier wil het college dit faciliteren? 
 
Antwoord 3: 
We juichen het toe dat in de stad de verbinding wordt gezocht met elkaar. We willen daarbij niets van 
bovenop opleggen, maar het gesprek zou moeten ontstaan en gevoerd worden in de samenleving.  
Als blijkt dat dit gesprek niet vanzelfsprekend is, kunnen wij daar een faciliterende rol in spelen daar 
waar luisteren en samenwerking vast dreigt te lopen.  
Zoals ook benoemd in het antwoord op de eerste vraag: wij zien onze rol hierin om inwoners ruimte 
te geven hun verschillende ideeën en zorgen te uiten. 
 
Vraag 4: 
4) Is het college het met de GroenLinks fractie eens dat het, in navolging van veel andere 
gemeenten, tijd wordt om richting een écht inclusief Sinterklaasfeest te gaan? 
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Antwoord 4: 
Het huidige maatschappelijke debat daarover geeft aan dat dit een proces is waarbij we allemaal 
moeten leren dat verschillen tussen elkaar van waarde zijn. Door ook respect voor elkaars emoties 
(gekwetst voelen en bang voor traditieverlies), te hebben, elkaar te leren kennen en de onderlinge 
verschillen positieve waarde te geven, bevordert het proces naar een inclusief feest.  
 

 


